
PROTOKÓŁ Nr XXXI/21
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 21 października 2021 roku

           W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Matuszewska

a także sołtysi oraz pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Chodecz.

Proponowany  porządek  obrad

1. Otwarcie.
-     stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
-    dyskusja,

3.  Sprawozdania  o  odbytych  posiedzeniach   Komisji   Rady   Miejskiej  w  okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -    dyskusja,
4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2021.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXXI/211/21,
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2021-2033.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXXI/212/21,
6.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  na
drogach gminnych.

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Agata Drzewiecka,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXXI/213/21,
7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  ze  środków
budżetu  Miasta  i  Gminy Chodecz  dla  gminnych  spółek  wodnych,  trybu  postępowania  w
sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania.



       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Agata Drzewiecka,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXXI/214/21,
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na
terenie Miasta i Gminy Chodecz.

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Dorota Grabczyńska,
       -     opinia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXXI/215/21,
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Strategii  Rozwoju Miasta
i Gminy Chodecz na lata 2015-2022”
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Drzewiecka Agata,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXXI/216/21,
10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,  nabywania  i
wykupu.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXXI/217/21,
11.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  pierwsze
półrocze 2021r.
     - przedłożenie  sprawozdania  - p. Skarbnik MiG,
     -  opinia  Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie sprawozdania –
p. Skarbnik MiG,
     - opinia Komisji Budżetu i Finansów,
     - dyskusja,
     - przyjęcie  sprawozdania w głosowaniu. 
12. Interpelacje i zapytania  radnych.
13. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
14. Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

W  sali  konferencyjnej  Urzędu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  przy  ul.  Kaliskiej  2  o
godz.12:30 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała
otwarcia  obrad  XXXI sesji  Rady Miejskiej  w Chodczu.  Powitała  radnych  oraz  pozostałe
osoby obecne na sali. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  stwierdziła,  iż  w  obradach  sesji  uczestniczy  14
radnych  na  stan  ustawowy  15  radnych,  wobec  powyższego  obrady  dzisiejszej  sesji  są
prawomocne  do  podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do
następnego  punktu  porządku  obrad  i  przedstawiła  proponowany porządek  obrad.  Poddała
porządek obrad sesji pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych,
przeciw 0, wstrzymało 0, porządek został przyjęty. 



Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego
porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z obrad XXX sesji został sporządzony, był
wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem
w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod  głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr
XXXI/21 głosowało 14 radnych, przeciwnych 0, wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady
stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 14 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  poprosiła  Burmistrza
Chodcza  o  przedłożenie  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej.  Burmistrz  udzielił
informacji, iż  w okresie międzysesyjnym wydarzyły się następujące sprawy:
- dokonaliśmy odbioru części dróg gminnych, które przebudowywane w 2021 roku tj. droga
w Witoldowie, w Szczecinie. W trakcie robót jest droga w Mielnie, długi odcinek w Lubieńcu
i tzw. droga przy sosence.
- w najbliższym czasie rozpoczną się remonty częściowe dwóch świetlic wiejskich tzn. będzie
montowane  ogrzewanie,  dostaliśmy  dofinansowanie  na  to  zadanie  z  Wojewódzkiego
Funduszu  Ochrony  Środowiska,  po  15  tyś  zł.  na  każdą  świetlicę,  chodzi  o  świetlicę  w
Sobiczewach i Przysypce. 
- przygotowujemy do końca października musi zostać złożony do Urzędu Marszałkowskiego
do wydziału do PROWU wniosek na remonty pozostałych świetlic wiejskich, bo jak państwo
pamiętacie w ramach rewitalizacji wyremontowaliśmy już 4, piąta jest w toku, ale pozostały
jeszcze do remontu 3 świetlice, są to Sobiczewy, Przysypka i Psary i w tej chwili jesteśmy
w  trakcie  przygotowywania  koncepcji  remontu  tych  świetlic  oraz  całego  wniosku,  bo
nadmienię tylko, że nie wystarczy zrobić projektu i kosztorysu remontu, musimy zaplanować
zadania  do  realizacji  tzw.  miękkie  na  lata  przyszłe  żeby  móc  w ogóle  korzystać  z  tych
dofinansowań, co może nie być łatwe do realizacji ale mam nadzieje, że i tym razem nam się
uda.
-  odbyłem spotkanie w Urzędzie Miasta we Włocławku z Prezydentem Miasta Włocławka
Panem Markiem Wojtkowskim, Starostą Włocławskim Romanem Gołębiewskim i wszystkimi
wójtami i burmistrzami z terenu powiatu włocławskiego w sprawie nowej strategii rozwoju
dla  gmin,  dla  nowego  obszaru,  który  będzie  obejmował  tym razem miasto  Włocławek  i
wszystkie  gminy  powiatu  włocławskiego,  czyli  tym  samym  również  powiat  włocławski
będzie jego członkiem, nie będzie już podziału tzw. na osi i ORSG do którego nasza gmina
należała,  czyli  tego obszaru rozwoju społeczno-gospodarczego.  Będziemy jednym tworem
czyli miasto Włocławek, cały powiat włocławski razem z wszystkimi gminami. W tej chwili
już województwo kujawsko-pomorskie opracowało swoją strategię rozwoju na najbliższe lata
i w oparciu o tą strategię będzie opracowywana strategia właśnie tego obszaru, a schodząc
dalej w dół będzie konieczna też do opracowania strategia rozwoju dla poszczególnych gmin,
czyli dla naszej gminy również.
-  odbyłem  szereg  spotkań  z  mieszkańcami  gminy,  sprawy są  różne,  najczęściej  dotyczą
przebudów  dróg  gminnych,  tych  jeszcze  nie  przebudowanych  oraz  remontów  budynków
komunalnych. Na Komisji Budżetowej były rozpatrywane – szereg pism mieszkańców, którzy
zajmują mieszkania komunalne w naszej gminie i chciałbym żeby to miało dobry wydźwięk,
to  co  powiem,  remonty  mieszkań  komunalnych  gmina  będzie  oczywiście  te  remonty
wykonywać  ale  w  pierwszej  kolejności,  bo  jest  do  tego  również  zmuszona  prawem  ale
w pierwszej kolejności jednak tam, gdzie mieszkańcy którzy zajmują te mieszkania nie mają



zadłużenia,  bo  mamy takie  przypadki  w gminie  kiedy zaległości  za  korzystanie  z  lokalu
komunalnego są wysokie i sięgają kilku lat. Taka wstępną decyzja została na Komisji podjęta
i z ramienia Urzędu będziemy ją egzekwować.
Dyskusji nie było. Na tym zakończono.

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – przewodniczący Feliniak
Wiesław  przedstawił,  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  dwa  spotkania.  Na
pierwszym  spotkaniu  Komisja  rozpatrzyła  pisma  skierowane  do  przeanalizowania  i  po
dokonaniu analiz tych pism zostały sporządzone odpowiednie wnioski do pana Burmistrza.
Druga część tego spotkania była wyjazdowa,  dokonaliśmy oględzin odcinków dróg, które
były  poruszane  w  pismach  skierowanych  do  Komisji,  na  tym  spotkaniu  poruszany  był
również temat reaktywacji  spółki wodnej,  uczestniczył  w nim pan prezes Józef Banasiak.
Drugie spotkanie w pierwszej części  - było to spotkanie zorganizowane na wniosek pana
Burmistrza – i dotyczyło właśnie reaktywacji funkcjonowania spółki wodnej na terenie gminy
Chodecz i utworzenia Lokalnego Partnerstwa Wodnego, informacji w tej sprawie udzielił pan
Eugeniusz Nowakowski, w spotkaniu tym oprócz członków Komisji uczestniczyli również
sołtysi  tak,  że  był  przekrój  z  całej  gminy,  przedstawicieli  całej  gminy.  Podsumowując,
uczestnicy  tego  spotkania  pozytywnie  zaakceptowali  przystąpienie  gminy  Chodecz  do
Lokalnego  Partnerstwa  Wodnego,  a  w  wyniku  tego  przystąpienia  ma  zostać  utworzony
powiatowy  plan  wodny,  który  będzie  narzędziem  do  koordynowania  zamierzeń
inwestycyjnych na terenie  powiatu w zakresie  infrastruktury wodnej,  w tym modernizacji
urządzeń melioracyjnych i inwestycji w zakresie małej retencji. W czasie tego spotkania, w
drugiej części również wyjechaliśmy w teren dokonać kolejnych wizji lokalnych. Byliśmy
m.in.  w miejscowości Mstowo, tam gdzie jest problem z odtworzeniem drogi gminnej na
terenach rekreacyjnych i w Mstowie również w związku z pismem, które wpłynęło od pana
Krawieckiego,  dokonaliśmy  oględzin  drogi  gruntowej,  która  w  pewnym  sensie  jest
rozjeżdżana  przez  samochody  z  tego  powodu,  że  jest  słabo  odwodniona.  Odpowiednie
wnioski zostały skierowane do pana Burmistrza.        

2)  Komisja  Budżetu  i  Finansów –  przewodniczący Grzegorz  Makowiecki  przedstawił,  iż
Komisja  w okresie  międzysesyjnym obradowała dwa razy.  Na Komisjach omawiane były
zmiany  do  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  na  rok  2021,  które  nam  przedstawi  Pani
Skarbnik i rozpatrywaliśmy pisma – było ich bardzo dużo- dotyczyły remontów, Komisja
ustaliła, że kolejność tych remontów będzie uzależniona od spłaty zadłużenia i oczywiście od
tego w jakim stanie są te lokale. Odpowiedzi na wszystkie pisma są w protokole, do wglądu
dla zainteresowanych. 

3)  Przewodniczący Komisji  Obywatelskiej  i  Ochrony Środowiska  –  przewodnicząca  Ewa
Kwiatkowska przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.

4) Przewodniczący Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  – przewodniczący Łuczak Roman
przekazał, iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 



5)  Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury  i  Sportu  –  przewodniczący
Stempczyński  Jerzy  przedstawił,  iż  Komisja  w  okresie  międzysesyjnym  obradowała  raz.
Związane  ono  było  z  omówieniem  wyników  kontroli  Krajowej  Administracji  Skarbowej
w Urzędzie  w  zakresie  dotyczącym  oświaty  oraz  zapoznaniem się  z  projektem uchwały
przygotowanej  przez  Panią  Barbarę  Zygmunt  w  sprawie  określenia  warunków  i  trybu
finansowania rozwoju sportu w Mieście i Gminie Chodecz. 

6) Komisja Rewizyjna – przewodniczący Tomasz Łuczak przedstawiła, iż Komisja w okresie
międzysesyjnym obradowała raz. Była to Komisja wspólna z innymi Komisjami, na której
były  tematy  ogólne  budżetowe  oraz  tematy  dotyczące  placówki  oświatowej,  większość
tematów została omówiona przez przewodniczących wcześniejszych Komisji.  

Dyskusji nie było.

Ad.4  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2021.

Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2021 poprosiła Panią
Skarbnik. Pani Monika Matuszewska poinformowała, iż w uchwale budżetowej na bieżący
rok wprowadziliśmy szereg  zmian,  po  stronie  dochodów zwiększyliśmy dotację  na  zwrot
podatku akcyzowego dla  producentów rolnych w kwocie  286.137,62 zł.;  wprowadziliśmy
dotację  na  realizację  rekompensaty  z  tytułu  stosowania  podstawowych  uprawnień  do
ulgowych przejazdów w publicznych transporcie zbiorowym w kwocie 251,22 zł.; zgodnie z
pismem GUS zwiększyliśmy dotację na Narodowy Spis Powszechny o kwotę 12.600,00 zł.;
wprowadziliśmy także dochody przekazane przez Urząd Skarbowy w kwocie 11.885,92 zł.
jako wpływ z części  opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie
hurtowym; zgodnie z pismem od Ministra Finansów, Funduszy Polityki Regionalnej zwiększa
się część subwencji oświatowej o kwotę 13.650,00 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie
zajęć  wspomagających uczniów w opanowaniu  i  utrwalaniu  wiadomości  i  umiejętności  z
wybranych  obowiązkowych  zajęć  edukacyjnych  z  zakresu  kształcenia  ogólnego;
zwiększyliśmy plan o kwotę 14.000,00 zł. o odzyskany Vat Z urzędu skarbowego; zgodnie z
pismem ubezpieczyciela UNIQA wprowadziliśmy w budżet kwotę 986,61 zł. jako wypłatę
odszkodowania  z  polisy  ubezpieczeniowej  w  związku  z  awarią  instalacji  wodnej  w
przedszkolu samorządowym w Chodczu; zgodnie z decyzją wojewody kuj-pom zmniejsza się
o  kwotę  9.000,00  zł.  środki  przeznaczone  na  telefoniczny  punkt  zgłoszeń  potrzeb
transportowych oraz informacji  o szczepieniach przeciwko wirusowi Covid 19;  zgodnie z
pismem wojewody kuj-pom zwiększyliśmy plan w rozdziale zasiłki stałe o kwotę 20.332,00
zł.  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  wypłat  zasiłków  stałych;  zgodnie  z  pismem
wojewody kuj-pom zwiększyliśmy plan w rozdziale pomoc społeczna o kwotę 2.450,00 zł. z
przeznaczeniem na  wypłacenie  wynagrodzenia  za  sprawowanie  opieki  oraz  obsługę  tego
zadania; zgodnie z pismem wojewody kuj-pom zwiększyliśmy plan dochodów też w pomocy
społecznej  o  kwotę  7.344,00  zł.  z  przeznaczeniem na  dofinansowanie  wypłat  dodatku  w
wysokości 400 zł. miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym wymiarze
czasu pracy realizującego pracę socjalną w środowisku w roku 2021r.;  zgodnie z pismem
wojewody  kuj-pom  zwiększyliśmy  plan  w  rozdziale  rodzina  o  kwotę  444.363,00  zł.  z
przeznaczeniem na realizację ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci, tzw. 500+;



zgodnie  z  pismem wojewody kuj-pom zwiększa  się  plan  dochodów w rozdziale  wypłata
świadczeń  rodzinnych  o  kwotę  222.120,00  zł.  z  przeznaczeniem  na  wypłatę  zasiłków
rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na ubezpieczenie emerytalne
i  rentowe;  zgodnie  z  umową  którą  podpisaliśmy  ze  stowarzyszeniem  Lokalna  Grupa
Działania Dorzecza Zgłowiączki został wprowadzony grand na 2021r w kwocie 18.433,06 zł.
na realizację projektu „Klub młodzieżowy w gminie Chodecz”; dokonano też innych zmian w
dochodach  zmniejszając  lub  zwiększając  paragrafy  celem zapewnienia  bieżącej  realizacji
budżetu  i  zgodnie  ze  sprawozdaniem  za  III  kwartał  2021r.  po  stronie  wydatków
prowadziliśmy – zwiększyliśmy plan o 5.000,00 zł. tj. 2% dla izb rolniczych; zwiększyliśmy
plan po stronie dochodów o wypłatę akcyzy dla rolników; zwiększyliśmy plan na wypłatę
rekompensaty dla kuj-pom transportu samochodowego we Włocławku za utracone dochody;
wprowadziliśmy dotację  na  narodowy spis  powszechny z  GUSu;  zabezpieczyliśmy także
środki na zwrot do budżetu państwa nienależnie pobranej subwencji oświatowej za rok 2017 i
2018 w łącznej  kwocie 216.000,00 zł.;  zwiększyliśmy też wydatki płacowe o zwiększoną
subwencję oświatową oraz  wprowadziliśmy także  decyzję  wojewody co do wydatków na
zasiłki  stałe,  wychowawcze  dla  dzieci,  rodzinne,  alimentacyjne  i  składki  społeczne;
wprowadziliśmy także grand, który został podpisany z Lokalną Grupą Działania Dorzecza
Zgłowiączki; pozostałe zmiany w planie wydatków spowodowane są zapewnieniem bieżącej
realizacji  budżetu  oraz  sprawozdaniu  które  zostało  zrealizowane  za  III  kwartał.
Wprowadziliśmy  też  nowe  zadania  inwestycyjne  –  przebudowa  drogi  wewnętrznej  przy
szkole  podstawowej  w  Chodczu  w  kwocie  85.000,00  zł.;  przebudowa  drogi  gminnej
w miejscowości Łania w kwocie 120.000,00 zł.; modernizacja budynku komunalnego przy
Al.  Zwycięstwa  22;  zwiększyliśmy  też  zadania  inwestycyjne  już  istniejące  tj.  o  kwotę
10.000,00  zł.  zadanie  wymiana  źródła  ciepła  w  remizie  OSP  w  Przysypce  wraz  z
modernizacją instalacji c.o. oraz o kwotę 5.000,00 zł. wymiana źródła ciepła w remizie OSP
w Sobiczewach  wraz  z  modernizacją  co.  W związku  z  tym zwiększyliśmy także  dotację
celową  na  zadania  własne  gminy  realizowane  przez  podmioty  nienależące  do  sektora
finansów publicznych tj. przydomowe oczyszczalnie ścieków w kwocie 15.000,00 zł. środki
te pochodzą z tzw. opłaty środowiskowej którą przesyła nam Fundusz Ochrony Środowiska.
W budżecie  też  ustala  się  deficyt  budżetu  w  wysokości  3.569.257,20  zł.  który  zostanie
pokryty przychodami z emisji papierów wartościowych na rynku krajowym. Określa się też
planowaną kwotę przychodów w wysokości 6.149.970,17 zł. oraz łączną kwotę rozchodów w
wysokości  2.580.712,97 zł.  Na tym zakończono.  Radni  pytań nie  mieli.  O opinię  została
poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Pan Grzegorz Makowiecki przedłożył informację,
iż  opinia  jest  pozytywna.  Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie  uchwała
została poddana pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.
Uchwała Nr XXXI/211/21 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.5  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2021-2033.

Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią
Skarbnik.  Pani  Monika  Matuszewska  poinformowała,  iż  uchwała  o  której  mowa  została
doprecyzowana do uchwały budżetowej na rok 2021r. Na tym zakończono. Radni pytań nie
mieli.  O  opinię  została  poproszona  Komisja  Budżetu  i  Finansów.  Grzegorz  Makowiecki
przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Wiceprzewodniczący rady pan Błażej Krupa
odczytał projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało



14  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXXI/212/21  została  podjęta  i
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.6  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego
na drogach gminnych.
 

Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią
Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż uchwałę tą podejmowaliśmy na poprzedniej
sesji, natomiast w trakcie weryfikacji przez organ nadzoru tej uchwały, doszli do wniosku, że
jej zapisy są zbyt szczegółowe i niektóre zapisy są powielane z ustawy i tutaj  zgodnie ze
wskazówką i uwagami organu została uchwała ta poprawiona. Na tym zakończono. Radni
pytań nie  mieli.  O opinię  została  poproszona Komisja  Budżetu  i  Finansów oraz  Komisja
Rolna i Infrastruktury Technicznej. Komisje przedłożyły informację, iż opinie są pozytywne.
Wiceprzewodniczący pan Błażej Krupa odczytał projekt uchwały następnie uchwała została
poddana pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr XXXI/213/21 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  7  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  ze
środków  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  dla  gminnych  spółek  wodnych,  trybu
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania.

Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią
Agatę  Drzewiecką.  Pani  Agata  poinformowała,  iż  niniejsza  uchwała  stanowi  modyfikację
uchwały już podjętej  tutaj  przez  radę  miejską  w Chodczu,  zmiana  dotyczy tak  naprawdę
poziomu możliwej dotacji, którą rada miejska i burmistrz może przyznać spółce wodnej w
kontekście  złożonego wniosku na realizację inwestycji,  we wcześniejszej  uchwale było to
50%, ta uchwała wprowadza możliwość udzielenia dotacji do 100% kosztów inwestycji. Na
tym  zakończono.  Radni  pytań  nie  mieli.  O  opinię  została  poproszona  Komisja  Rolna  i
Infrastruktury  Technicznej.  Przewodniczący  Komisji  przedłożył  informację,  iż  opinia  jest
pozytywna. Wiceprzewodniczący pan Wiesław Pietrzak odczytał projekt uchwały następnie
uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  14  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXXI/214/21  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju
sportu na terenie Miasta i Gminy Chodecz.

Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią
Dorotę  Grabczyńską.  Pani  Dorota  poinformowała,  iż  zgodnie  z  art.  27 ustawy z  dnia  25
czerwca  2010r.  o  sporcie  tworzenie  warunków,  w  tym  organizacyjnych,  sprzyjających
rozwojowi sportu stanowi zadanie własne jednostek samorządu terytorialnego. Z kolei art. 28
tej  ustawy wskazuje,  że  formą  finansowania  klubów sportowych,  niedziałających  w  celu
osiągnięcia  zysku jest  dotacja  celowa dla  podmiotów niezaliczanych  do sektora  finansów
publicznych. Dotacja udzielana jest z zastosowaniem przepisów ustawy z dnia 27 sierpnia
2009r. o finansach publicznych, jeżeli wpłynie to na poprawę warunków uprawiania sportu
przez  członków  klubu  sportowego,  który  otrzyma  dotację  lub  zwiększy  dostępność



społeczności  lokalnej  do  działalności  sportowej  prowadzonej  przez  ten  klub.  Wniesione
zmiany związane  są  z  ciągłym rozwojem sportu  i  zmieniającymi  się  potrzebami  klubów
sportowych. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja
Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. Przewodniczący Komisji przedłożył informację, iż opinia
jest pozytywna przede wszystkim dlatego, że ten projekt uchwały ma usprawnić, przyspieszyć
otrzymywanie  wsparcia  od  samorządu  gminnego  przez  działające  na  naszym  terenie
stowarzyszenia sportowe, a jest ich trzy i usprawnić również ich rozliczenie. Przyjęcie tej
uchwały pozwoli finansować już od początku roku, wcześniej najczęściej było to od miesiąca
kwietnia. W tym sensie jest to zmiana na plus. Chciałem też przy okazji jeśli przyjmiemy tą
uchwałę  prosić  wysoką  radę,  urząd  Miasta  i  Gminy,  pana  Burmistrza  o  zwiększenie
wydatków na ten cel,  gdyż w 2020r.  w budżecie gminy było to 70.000,00 zł.,  na ten rok
zmniejszono o 14,29% do kwoty 60.000,00 zł.  gdy tymczasem koszty finansowania tych
zadań tzn. transport, opłaty sędziowskie wzrosły o 30% i podejrzewam że będą cały czas szły
w górę. To była chyba jedyna pozycja w budżecie na ten rok, która o taką kwotę i o taki
procent  została  zmniejszona.  Znając  zaangażowanie  radnych i  pana  Burmistrza w sprawy
kultury  fizycznej,  sportu  liczę,  że  państwo zwiększycie  na  2022  rok  wydatki  na  ten  cel.
Wiceprzewodniczący  pan  Wiesław  Pietrzak  odczytał  projekt  uchwały  następnie  uchwała
została poddana pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0.
Uchwała Nr XXXI/215/21 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.9 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022”

Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią
Agatę  Drzewiecką.  Pani  Agata  poinformowała,  iż  zamierzamy  złożyć  wniosek  na
zagospodarowanie  przestrzeni,  który został  ogłoszony konkurs  w  ramach  PROWU i  tam
jedną z zasad,  którą trzeba spełnić jest  to aby dana inwestycja  wpisywała się w strategię
rozwoju danej gminy, w związku z tym ta strategia została uaktualniona i zmodyfikowana tak
aby te inwestycje, na które chcemy złożyć wniosek wpisywały się bezpośrednio w jej zapisy.
Na  tym  zakończono.  Radni  pytań  nie  mieli.  O  opinię  została  poproszona  Komisja
Obywatelska  i  Ochrony  Środowiska.  Przewodnicząca  Komisji  przedłożyła  informację,  iż
opinia jest pozytywna. Wiceprzewodniczący pan Wiesław Pietrzak odczytał projekt uchwały
następnie uchwała została poddana pod głosowanie.  Za głosowało 14 radnych, przeciw 0,
wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXXI/216/21  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania
i wykupu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Panią Skarbnik o przedłożenie informacji
w przedmiotowej sprawie. Pani Skarbnik udzieliła informacji, iż zgodnie z art.89 ust. 1 pkt. 2
i  3  ustawy o  finansach  publicznych,  jednostki  samorządu  terytorialnego  mogą  emitować
papiery wartościowe  na  finansowanie  planowanego  deficytu  budżetu  i  spłatę  długu.  Jako
jedno ze źródeł finansowania deficytu, w związku z realizacją zadań majątkowych i spłatę
wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań  wskazuje  się  obligacje  komunalne,  które  będą
najkorzystniejszą  formą  zaciągnięcia  długu  dla  Miasta  i  Gminy  m.  in.  ze  względu  na
możliwość  uzyskania  niższego  oprocentowania,  dłuższej  spłaty  długu  jak  i  również



elastyczność  w zakresie  określenia  celów emisji.  Dzięki  emisji  obligacji  będzie  możliwe
sfinansowanie deficytu Miasta i  Gminy Chodecz i  zaciągniętego długu przypadającego do
spłaty w roku bieżącym, przy jednoczesnym zachowaniu płynności  finansowej budżetu w
okresie wykupu obligacji.  Na agenta emisji obligacji zostanie wybrany bank, który będzie
pełnił wszystkie funkcje niezbędna dla prawidłowego i skutecznego przeprowadzenia emisji.
Jednocześnie  bank ten  będzie  pełnił  rolę  gwaranta  emisji,  tzn.  zobowiąże  się  do  nabycia
obligacji na własny rachunek w przypadku niesprzedania obligacji inwestorom. Na tym Pani
Skarbnik  zakończyła.  Następnie  Przewodnicząca  poprosiła  o  opinię  na  temat  projektu
uchwały Komisję Budżetu i Finansów. Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Makowiecki
przedłożył  informację,  że  opinia  jest  pozytywna.  Dyskusji  nie  było.  Wiceprzewodniczący
Błażej  Krupa  odczytał  projekt  uchwały,  pytań  nie  było.  Uchwała  została  poddana  pod
głosowanie.  Za  głosowało  14  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr
XXXI/217/21 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.         
                                                                                
Ad. 11 Przyjęcie sprawozdania z realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za pierwsze
półrocze 2021r.

Przewodnicząca  o  przedłożenie  informacji  dotyczącej  przyjęcia  sprawozdania
z realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za pierwsze półrocze 2020r. poprosiła Panią
Skarbnik.  Pani  Monika  Matuszewska  poinformowała,  iż  w  dniu  23.08.2021r.  zostało
przedłożone RIO w Bydgoszczy sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz
za pierwsze półrocze 2021r. natomiast w dniu 25.08.2021r. sprawozdanie zostało przekazane
Radzie Miejskiej w Chodczu. Powyższe sprawozdanie znajduje się również na stronie BIP
Urzędu  Miasta  i  Gminy  Chodecz,  szczegółowo  zostało  omówione  na  obradach  Komisji.
Następnie  Pani  Skarbnik  odczytała  Uchwałę  Nr  4/I/2021  Składu  Orzekającego  Nr  7
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 września 2021r. w sprawie opinii
o  przedłożonej  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za
pierwsze półrocze 2021r.  wraz z uzasadnieniem.  Przewodniczący oraz członkowie składu
orzekającego zaopiniowali pozytywnie informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta i
Gminy  Chodecz  za  I  półrocze  2021r.  O  opinie  została  poproszona  Komisja  Budżetu   i
Finansów.  Opinia  Komisji  była  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przystąpiono  do
głosowania nad przyjęciem sprawozdania z realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za
pierwsze  półrocze  2021r.   Za  głosowało  14  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.
Sprawozdanie  zostało  przyjęte,  a  wyciąg  z  głosowania  stanowi  załącznik  do  niniejszego
protokołu.

Ad.12 Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu chciał zasygnalizować
problem jaki od jakiegoś czasu można wyśledzić w social mediach poruszany przez część
mieszkańców naszej gminy. Chodzi konkretnie o sprawy kultury, ośrodek kultury którego tak
naprawdę  nie  ma  jeśli  chodzi  o  tą  nazwę,  ale  chodzi  o  ten  kompleks  obiektów  na  ul.
Ogrodowej i szeroko rozumianą kulturę dość często bardzo krytycznie wypowiadają się tam
na temat radnych, Komisji Oświaty, że ten obiekt nie działa, że młodzież nie ma żadnego
zajęcia,  że nikt dla niej  nic tu nie robi w Chodczu. Jeśli  chodzi o projekt finansowania i
realizacji tego obiektu to zdaje się że z końcem przyszłego roku ewentualnie możemy coś na



temat  tego  pomyśleć.  Wiele  fajnego  dzieje  się  jeśli  chodzi  o  sołectwa,  kilka  pięknych
obiektów remiz,  placówek  dla  strażaków zostało  odnowionych  natomiast  tutaj  mamy też
odnowiony  obiekt  i  czy  słusznie  czy  nie  słusznie  oskarżani  jesteśmy  za  bezczynność.
Osobiście wydaje mi się, że można by pomyśleć, że mogłoby to np. być centrum kultury,
sportu,  rekreacji  i  wypoczynku  gdzie  kumulowały  by  się  sprawy kultura,  plaża  miejska,
stadion. Z tego co ludzie piszą, mówią wynika że jest taka potrzeba, część osób wozi swoje
dzieci  na zajęcia  czy to  wokalne,  czy taneczne,  teatralne.  Myślę,  że przy zaangażowaniu
środków z budżetu można by coś takiego uruchomić, ale to jest kwestia do dyskusji. Głos
zabrała pani Agata Drzewiecka, poinformowała że radni podejmują bardzo wiele decyzji o
projektach,  na  które  piszemy  wnioski,  na  które  dostajemy  dofinansowania,  czytam
przypadkowo te komentarze na facebooku i przeważnie są to komentarze tych samych osób,
które de facto jakbyśmy zorganizowali skok ze spadochronem to i tak by się na to nie pisali,
natomiast bez względu na to jak się by ten budynek nazywał, czy jest to dom kultury, czy to
jest  bez  nazwy  zwykły  budynek  to  tam  naprawdę  dużo  się  dzieje,  nawet  ostatnio  była
propozycja organizacji jakiś dodatkowych zajęć dla dzieci i ciężko było gdzieś upchnąć w
grafik, bo od poniedziałku do piątku są różnego rodzaju zajęcia i zarówno z gimnastyki, były
zajęcia z tańca, są zajęcia z robotyki. Ja osobiście poszukując osób chętnych do projektów
miękkich np. tzw. LOWE gdzie mieliśmy różnego rodzaju zajęcia, ja muszę się wręcz prosić
ludzi żeby zechcieli wziąć udział w tego typu zajęciach, nie zgodzę się że na ul. Ogrodowej
się nic nie dzieje, ponadto są wszelkie informacje udostępniane na stronach internetowych
odnośnie rekrutacji i tak naprawdę jest kilka osób może 10-15 które są chętne do udziału we
wszystkich  rodzajów zajęciach  natomiast  pozostałe  osoby pozostają  bierne  ale  są  bardzo
aktywne  w  swojej  krytyce  takiej  powszechnej.  Głos  zabrała  Pani  Dorota  Grabczyńska,
powiedziała  że  uważa  że  mijamy  się  z  oczekiwaniami  naszych  mieszkańców.  Nasi
mieszkańcy  oczekują  domu  kultury,  w  którym będzie  można  spotkać  się,  wypić  kawę  i
posiedzieć a niekoniecznie zorganizowanych zajęć takich w których mogliby wziąć udział.
Często w tych projektach biorą udział pracownicy urzędu bo nie ma kto, a trzeba wyrobić
limity,  a  są  to  często  bardzo  atrakcyjne  zajęcia.  W zeszłym  roku  panie  z  LGD  chciały
zorganizować u nas kurs tańca to też same osobiście z panią dyrektor MGOPS w Chodczu
dzwoniłam do ludzi  żeby wzięli  udział,  bo  dzieci  nie  chciały wziąć  udziału,  rodzice  nie
chcieli ich prowadzać bo godzina nie pasowała albo dzień nie pasował, naszych mieszkańców
jest trudno zadowolić. Myślę, że nie do końca chodzi o taki dom kultury, chodzi bardziej o
taki klub towarzyski a nie klub jako dom kultury.   

Ad. 13 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  udzieliła  głosu  sołtysowi  z  sołectwa  Sobiczewy.
Spytał czy sołectwo dostanie jakieś kruszywo na naprawę dziur w drodze, gdzie to zgłosić.
Głos zabrała pani Agata Drzewiecka. Udzieliła odpowiedzi, że wystarczy złożyć wniosek do
pokoju  nr  17.  Pracownicy  Urzędu  na  bieżąco  przekazują  takie  informacje  do  Zakładu
Gospodarki  Komunalnej,  które  takie  rzeczy  wykonują.  Sołtys  spytał  też  o  instalacje
fotowoltaiczne,  które  miały  być  robione,  na  jakim  etapie  jest  to  wszystko.  Odpowiedzi
udzieliła  pani  Agata  Drzewiecka  –  poinformowała,  iż  w  dniu  dzisiejszym  wysłała,  ma
nadzieję już ostatnie wezwanie do wyjaśnień dla wykonawcy, który złożył najkorzystniejszą
ofertę. Niestety czasowo wygląda to mało korzystnie dlatego, że jest to przetarg na dostawy
który kwalifikuje się pod progi unijne i  tam terminy są prawie dwukrotnie dłuższe niż w
przetargu  zwykłym,  np.  samo  ogłoszenie  o  zamówieniu  żeby  dotarło  do  wszystkich



wykonawców musi wisieć przynajmniej 35 dni gdzie w normalnym przetargu jest to 14 tylko,
to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa jest też taka, że niestety ta procedura wymaga zbadania
każdej oferty, która wpłynęła a było ich sześć więc należało wziąć każdy dokument, który
przesłała wykonawca aby sprawdzić czy się wszystko zgadza,  wyliczenia,  czy czegoś nie
brakuje,  wysyłaliśmy  wezwania  bo  nie  wszyscy  wykonawcy  dostarczyli  wymagane
dokumenty  i  tutaj  znowu  jest  minimum  10  dni  żeby  dać  wykonawcy  na  przysłanie
odpowiedzi.  Jesteśmy  już  po  etapie  sprawdzania  wszystkich  ofert,  wysłania  wezwań,
wysłaliśmy mam nadzieję  już  ostatnie,  bo  wykonawca  musi  nam udowodnić,  że  wykona
dostawy przynajmniej dwie dostawy na minimum 500.000,00 zł. każda i tu było takie małe
niedoprecyzowanie  z  jego  strony  i  mam  nadzieję,  że  jeśli  do  przyszłej  środy  odpowie
pozytywnie to będziemy mogli już zamieścić informację o wyborze najkorzystniejszej oferty
aczkolwiek śmiem twierdzić i mam pewne obawy, że inni wykonawcy będą się odwoływali,
no bo już tutaj  nie chodzi o kwestie tego, że dali  droższe oferty ale będą szukali pewnie
gdzieś  jakiegoś haczyka w ofercie  tej  najlepszej  żeby móc się  odwołać,  a  nóż ich oferta
będzie następna w kolejności. Optymistyczny wariant jest taki, że ta umowę udałoby nam się
podpisać  z  początkiem  listopada,  zgodnie  z  warunkami  specyfikacji  wykonawca  ma  3
miesiące na realizację inwestycji od daty podpisania umowy. 

Na tym zakończono.
  
Ad. 14 Zakończenie  obrad  sesji.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  powiedziała,  iż  zamyka  obrady XXXI  sesji  Rady
Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuje  za  przybycie  radnym  oraz  pozostałym  gościom.  Sesja
zakończyła się  o godz. 14:06.

                                                                                Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria                     


